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 PROTOKÓŁ nr XXIX/2017 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 stycznia 2017 r. w godzinach 10
00

 – 13
15 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Karol Korneluk  

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Andrzej Łuczaj  

12. Wojciech Malesiński    

13. Józef Wiesław Murawko  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec  

16. Anna Ruszewska 

17. Irena Bożena Schabieńska 

18. Sławomir Jan Szeszko  

19. Piotr Wasiukow 

20. Bogdan Bezdziecki 

21. Grzegorz Gorlo 

   22.  Zdzisław Koncewicz  

   23.  Andrzej Turowski   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, Sekretarz 

Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji      

i straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele 

radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Ewę B. Sidorek    

i Łukasza Kurzynę - Zastępców Prezydenta Miasta,  Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, 

Mariusza Klimczyka- Sekretarza Miasta, przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, 

służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników            

i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji       

i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                          

28 grudnia2016 roku. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                      

w Suwałkach od dnia 28 grudnia 2016 roku.     

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2017 rok. 

6. Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach                    

na 2017 rok. 

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2017 rok. 

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa                       

i Porządku  za 2016 rok. 

9. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2017-2020. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2017-2020. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Miasto Suwałki                          

ze Stowarzyszenia „Suwalska Organizacja Turystyczna” z siedzibą w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasto Suwałki                      

do Stowarzyszenia pn. „Podlaska Regionalna Organizacja Turystyczna” z siedzibą                      

w Białymstoku.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 9 im. 

Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach do Zespołu Szkół  nr 2 w Suwałkach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

suwalskim publicznym jednostkom oświatowym zakładanym i prowadzonym przez 

osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz niepublicznym 

jednostkom oświatowym z terenu Gminy Miasta Suwałk, a także trybu i zakresu 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci  w wieku do lat 5. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki do nowego 

ustroju szkolnego. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci 

szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2017 

rok. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych   

pomników  przyrody. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego  terenu położonego na południe od GPZ „Reja”    

w Suwałkach. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na objęcie  Suwalską 

Specjalną Strefą Ekonomiczną gruntów stanowiących własność Gminy Miasta Suwałki. 

23. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie skargi  Janiny D. na działalność dyrektora 

Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.                            

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

26. Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

27. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

28. Wnioski i oświadczenia radnych. 

29. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                

28 grudnia 2016 roku. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXVIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 
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poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

24 stycznia 2017 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXVIII/2016 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej        

w Suwałkach od dnia 28 grudnia 2016 roku.     

Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                    

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  28 grudnia 2016 roku            

została przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2017 rok. 

Projekt planu stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że propozycje do Planu pracy zostały przedłożone przez 

Prezydenta i radnych. Z otrzymanych propozycji został opracowany projekt Planu pracy, 

który radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Uwag do Planu pracy na 2017 rok nie stwierdzono. Plan został przyjęty. 

 

Ad pkt. 6 

Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2017 rok. 

Projekt planów stanowią załączniki nr 8-12 do protokołu. 

Z. Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust.3 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r.             

o samorządzie gminnym, Komisje przedkładają Radzie Miejskiej plany pracy. Komisje na 

posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne plany pracy. 

Uwag do Planów pracy Komisji na 2017 rok nie stwierdzono. Plany zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2017 rok. 

Projekt planu stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Z. Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust.3 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                  

o samorządzie gminnym, Komisje przedkładają Radzie Miejskiej plany pracy, a stosownie 

do  §56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałki, Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego 

planu kontroli. Taki plan został przez Komisję opracowany i przedłożony radnym Rady 

Miejskiej. 
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Uwag do Planu pracy na 2017 rok nie stwierdzono. Plan został przyjęty. 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa            

i Porządku  za 2016 rok. 

Sprawozdanie to było przedmiotem posiedzenie Komisji Spraw Społecznych                         

i Bezpieczeństwa w  dniu 25 stycznia 2017r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedłożonego materiału. 

Uwag do sprawozdania nie stwierdzono. Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2017-2020. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że niniejsza informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 25 stycznia 2017 r., Komisji Kultury Sportu i 

Turystyki w dniu 16 stycznia 2017r., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 18 stycznia 

2017r., Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 19 stycznia 2017r. Członkowie komisji nie 

wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono.  

Informacja została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2017-2020. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski- przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 19  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   



6 

 

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XXIX/343/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk                      

z organizacjami pozarządowymi na lata 2017-2020. 

-stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

                                                                                                                    

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Miasto Suwałki ze 

Stowarzyszenia „Suwalska Organizacja Turystyczna” z siedzibą w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski- przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/344/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie wystąpienia Gminy Miasto Suwałki ze Stowarzyszenia „Suwalska 

Organizacja Turystyczna” z siedzibą w Suwałkach.                                                                

-stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasto Suwałki do 

Stowarzyszenia pn. „Podlaska Regionalna Organizacja Turystyczna” z siedzibą              

w Białymstoku.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 25  do protokołu. 
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Stanisław Kulikowski- przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 26 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/345/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie przystąpienia Gminy Miasto Suwałki do Stowarzyszenia pn. „Podlaska 

Regionalna Organizacja Turystyczna” z siedzibą w Białymstoku 

-stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 9 im. 

Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach do Zespołu Szkół  nr 2 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/346/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego                

w Suwałkach do Zespołu Szkół  nr 2 w Suwałkach 

-stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji suwalskim publicznym jednostkom oświatowym zakładanym i prowadzonym 

przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz 
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niepublicznym jednostkom oświatowym z terenu Gminy Miasta Suwałk, a także trybu     

i zakresu prawidłowości ich pobrania  i wykorzystania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 33  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XXIX/347/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji suwalskim publicznym 

jednostkom oświatowym zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne 

inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz niepublicznym jednostkom 

oświatowym z terenu Gminy Miasta Suwałk, a także trybu i zakresu prawidłowości ich 

pobrania  i wykorzystania. 

-stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci  w wieku do 

lat 5. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 36  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 37  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   
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 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/348/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci  w wieku do lat 5 

-stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki do nowego 

ustroju szkolnego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/349/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów mających 

siedzibę na obszarze miasta Suwałki do nowego ustroju szkolnego 

-stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia 

sieci szkół ponadpodstawowych i szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze 

miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 
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Komisji- załącznik nr 43 do protokołu. 

 

W dyskusji głos zabrał Z. Grajek stwierdzając, że Platforma Obywatelska nie akceptuje 

nowych zmian w oświacie wprowadzonych w prawodawstwie krajowym, a głosując za 

przyjęciem uchwały, jedynie jest za koniecznością dostosowania przepisów lokalnych do 

ustawy. 

Z. Koncewicz zwrócił się do radnego Z. Grajka, aby opinię swoją wyraził podczas 

głosowania, a nie w uczynionej formie.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/350/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i szkół specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i szkół 

specjalnych mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki 

-stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wojciech Pająk 

1. W związku z występowaniem w Suwałkach zjawiska smogu i związanymi z tym 

zagrożeniami, radny zapytał, czy Miasto Suwałki podejmuje wszystkie możliwe działania, 

aby dbać o jakość powietrza na terenie miasta.  Radny zapytał, czy możliwe jest zwiększenie 

kwoty i zakresu dotowania do zamiany systemu ogrzewania domów na ogrzewanie 

ekologiczne. Czy informacje o smogu można włączyć do Miejskiego Systemu Powiadamiania 

sms? Radny zapytał również o zakres i przebieg kampanii edukacyjno- informacyjnej                       

w zakresie spalania odpadów w przydomowych kotłowniach oraz ilość zgłoszeń do Straży 

Miejskiej o takim procederze. 

2. Radny przedstawiając plan komunikacji miejskiej w Suwałkach umieszczony na 

przystankach, zapytał czy jest możliwe opracowanie takiego planu, aby był bardziej czytelny 

dla mieszkańców i turystów sporadycznie korzystających z komunikacji miejskiej i nie 

znających przebiegu tras. 

Irena B. Schabieńska 

1. Radna zgłosiła  problem jakości usług odśnieżania miasta. Zdaniem radnej i mieszkańców 

miasta służby odpowiedzialne za odśnieżanie miasta niedostatecznie wywiązują się ze swego 

obowiązku. Prosiła szczególnie o poprawę w odśnieżaniu dróg bocznych i osiedlowych. 

Podkreśliła  niedostateczne odśnieżanie chodników, których odśnieżanie nie należy do 

właścicieli przyległych nieruchomości. Szczególne zaniedbania widoczne są na chodniku od 

ulicy Utrata do dworca PKP i osiedla Kamena. Chodnik jest bardzo rzadko odśnieżany. 
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3. Radna poprosiła o szybsze uzupełnianie nawierzchni jezdni, na których prowadzono prace 

naprawcze przebiegających pod nimi sieci wodociągowych. Wykonawcy zaniedbują ten 

obowiązek, co skutkuje zagrożeniem bezpieczeństwa dla pieszych i pojazdów. 

Zbigniew R. De- Mezer 

    Radny kontynuował  temat smogu w Suwałkach. Zapytał, czy jest możliwość zwiększenia 

poziomu dofinansowania do wymiany pieców na piece ekologiczne. Zapytał również, czy 

istnieje możliwość włączenia do programu dofinansowania małych przedsiębiorstw z terenu 

Suwałk, a jeśli nie, to czy można zapewnić im przynajmniej pomoc merytoryczno – 

informacyjną na temat pozyskania środków na ten cel z innych źródeł. 

Anna Ruszewska 

       Radna przypomniała o złożonym przez siebie wniosku do Prezydenta Miasta o nadanie  

nazwy  „Żołnierzy Wyklętych”  rondu u zbiegu ulic Leśnej i Buczka. Zaznaczyła, że nie 

otrzymała odpowiedzi od zespołu ds. nazewnictwa w terminie przewidzianym w przepisach 

administracyjnych. Radna ponownie zadała pytanie, czy jest taka możliwość, aby to rondo 

nazwać imieniem Żołnierzy Wyklętych. 

Bogdan Bezdziecki 

     Radny zapytał o planowane do wykonania zadanie zadaszenia miejskiego lodowiska. 

Według radnego należy poważnie zastanowić się nad budową profesjonalnego krytego 

lodowiska. 

Zdzisław Koncewicz 

1. Radny zapytał, czy autobusy komunikacji miejskiej jadące o godzinie 13:30 i 15:00                      

z centrum miasta do zakładów zlokalizowanych w  SSSE S.A. w Suwałkach mogą jechać  

również  ulicą Hubala. Taką potrzebę zgłosili mieszkańcy miasta. 

2. W imieniu mieszkańców dzierżawiących od Miasta Suwałki grunty rolne i garaże, radny 

zapytał o możliwość wydłużenia okresu dzierżawy z trzech lat do pięciu.   

Wiesław Murawko 

    W imieniu mieszkańców osiedla Zastawie mieszkających na terenie - w kierunku 

ogródków działkowych, radny prosił o naprawę, będącej w bardzo złym stanie, drogi 

dojazdowej oraz zamontowanie oświetlenia. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na   

2017 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXIX/351/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na   2017 rok 

-stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych   

pomników  przyrody. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/352/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych   pomników  przyrody 

-stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego  terenu położonego na południe od GPZ 

„Reja” w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 52  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/353/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  terenu położonego na południe od GPZ „Reja” w Suwałkach 

-stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na objęcie  Suwalską 

Specjalną Strefą Ekonomiczną gruntów stanowiących własność Gminy Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/354/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie wyrażenia zgody  na objęcie  Suwalską Specjalną Strefą Ekonomiczną 

gruntów stanowiących własność Gminy Miasta Suwałki 

-stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie skargi  Janiny D. na działalność dyrektora 

Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

Zbigniew R. De-Mezer- przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji                

- załącznik nr 57 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/355/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie skargi  Janiny D. na działalność dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni                   

w Suwałkach 

-stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.        

                      

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Głos w dyskusji zabrał Z. Grajek pytając Prezydenta o zmiany i wzrost wydatków,                           

w szczególności w zadaniu związanym z remontem ulicy Kolejowej i Północnej oraz Bulwary 

nad Czarną Hańczą. 

Prezydent odpowiedział, że w styczniu rozstrzygnięto przetarg na przebudowę ulicy 

Północnej i Kolejowej, który zakładał dodatkowy zakres zadania. Wzrost kosztów wynika                    

z konieczności uzupełnienia środków do najniższej oferty przetargowej. Zadania dotyczące 

Bulwarów są bez zmian, zostały jedynie przeniesione do innej pozycji budżetowej                               

i  zmieniono nazwę zadania. Doszło dodatkowe zadanie w związku z pozytywnym 

grudniowym rozstrzygnięciem projektu „ Bądź aktywny- bądź zdrowy” z programu Polska - 

Litwa. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymało się      – 2 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/356/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok                                                                   

-stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                
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- załącznik nr 62 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymało się      – 2 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIX/357/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2017 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata          

2017–2035.  -stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że zgodnie z art. 19 ust 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r.              

o samorządzie gminnym – „ Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady        

w głosowaniu tajnym”.  

Przewodniczący zapytał czy będą zgłoszone kandydatury. 

Nie zgłoszono kandydatur. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że w wyniku braku kandydatur, realizacja punktu stała się 

bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 27 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz.               

 

Wojciechowi Pająkowi 

1. Prezydent poinformował, że obowiązujący dokument „Plan gospodarki niskoemisyjnej”,  

zakłada wiele zadań wspierających obniżenie emisji szkodliwych substancji do atmosfery. 

Jeśli wystąpi zwiększone, ponad zakładany plan, zapotrzebowanie na wymianę pieców                    

w przydomowych kotłowniach, zostaną na ten cel zabezpieczone dodatkowe środki. 

Prezydent dodał, że pomiary zanieczyszczenia powietrza w Suwałkach są niewiarygodne 

ponieważ stacja pomiarowa jakości powietrza w Suwałkach jest obecnie usytuowana na 

osiedlu Północ, gdzie występuje niewielkie zagrożenie smogiem. Wielokrotnie Miasto 

występowało o przeniesienie stacji pomiarowej do centrum miasta. Zdaniem Prezydenta 

ciągle zbyt mało mieszkańców decyduje się na  przyłączenie do miejskiej sieci ciepłowniczej. 

Jedną z przyczyn może być polityka kosztowa PEC-u, która zawiera specyficzne warunki 

długoterminowych umów na wykonanie przyłączy. Aby wzmocnić politykę proekologiczną 
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Miasta Suwałk, dodatkowo prowadzone są rozmowy z właścicielem sieci gazowej                              

w Suwałkach, w kierunku dalszego jej rozwoju. W przyszłości opracowany zostanie plan 

rozwoju sieci gazowej i ciepłowniczej.  Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej UM w Suwałkach ma za zadanie zbadać możliwość zakupu przenośnych 

urządzeń do pomiaru szkodliwych substancji w powietrzu atmosferycznym. Ponadto 

monitoring zanieczyszczania powietrza prowadzi w mieście Straż Miejska. Prezydent 

poinformował, że w systemie  powiadamiania mieszkańców Suwałk drogą sms jest funkcja - 

ostrzeżenie o zagrożeniach. Ponadto PEC prowadzi edukację ekologiczną, która skierowana 

jest głównie do najmłodszych mieszkańców Suwałk. 

2. W sprawie planów komunikacji miejskiej, a właściwie ich słabej czytelności, Prezydent 

stwierdził, że zostaną pouczeni i ponagleni pracownicy odpowiedzialni za te kwestie w 

Zarządzie Dróg i Zieleni w Suwałkach. Obecny stan rzeczy zostanie naprawiony. 

 

Irenie Schabieńskiej 

1. Prezydent podziela krytykę radnej w stosunku do działań związanych z odśnieżaniem 

miasta. Przeprowadzone zostały rozmowy z kierownictwem jednostki odpowiedzialnej za to 

zadanie i nastąpi poprawa sytuacji. Prezydent przypomniał, że jest określony schemat 

odśnieżania miasta bazujący na kategorii dróg. Dodał również, że w celu zwiększenia 

szorstkości nawierzchni w przypadku niskich temperatur kiedy nie działa sól drogowa,  

zalecił stosowanie piasku. 

2. Odnośnie chodników, Prezydent poinformował, że służby odpowiedzialne za ich 

odśnieżanie zostaną uczulone na dokonywanie częstego monitoringu stanu nawierzchni. 

3. W kwestii uzupełniania ubytków w asfalcie po robotach remontowych poinformował,                     

że czynności naprawcze nie mogą być wykonane natychmiast, ponieważ zwykle, awarie 

zdarzają się zimą i jest to technicznie niewłaściwe, aby zalewać asfalt w niskich 

temperaturach. Ponadto, konieczne jest też odpowiednie zagęszczenie gruntu pod jezdnią, aby 

można było wylać asfalt. Nie mniej jednak skierowano prośbę do wykonawców remontów                   

i napraw awarii, aby jak najszybciej, w miarę możliwości, uzupełniać ubytki w jezdniach.    

 

Zbigniewowi R. De- Mezerowi 

Jeśli wystąpi większe, od zakładanego, zapotrzebowanie na dotacje  dotyczące zakupu 

systemu grzewczego na bardziej ekologiczne to nie będzie problemu  ze zwiększeniem puli 

środków na ten cel. W chwili obecnej zwiększenie kwoty dofinansowania nie jest potrzebne.                           

W 2017 r. będzie  prawdopodobnie możliwość aplikowania w ramach RPOWP o środki na 

rozbudowę sieci ciepłowniczej i wykorzystywanie nowych przyłączy co. Zarówno PEC jak               

i Urząd Miejski w Suwałkach są zainteresowane składaniem wniosków o pozyskanie środków 

finansowych na ten cel. 

Dofinansowanie  Małych i Średnich Przedsiębiorstw w zakresie wymiany sieci 

ciepłowniczej ze środków miasta, nie jest możliwe. Możliwa jest koordynacja przez Miasto 

informacji o możliwościach uzyskania dofinansowania ze środków zewnętrznych. Pomysł 

zostanie przedstawiony Suwalskiej Izbie Przemysłowo-Gospodarczej. 

 

Annie Ruszewskiej 

Procedura nadania nazwy ronda im. Żołnierzy Wyklętych jest w trakcie prac Zespołu.  

Jeśli Zespół wypracuje pozytywną opinię, zostanie przygotowana uchwała i  poddana 

głosowaniu przez radnych Rady Miejskiej. W chwili obecnej priorytetem jest zmiana nazw 

ulic, których nazwy nawiązują do epoki komunizmu. Skierowano stosowne zapytanie do IPN 

i oczekuje się opinii w tej sprawie.   
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Bogdanowi Bezdzieckiemu 

Procedury związane  z realizacją zadaszenia lodowiska przeciągają się. Zostaną 

poczynione starania przyspieszenia realizacji tego zadania. 

 

Zdzisławowi Koncewiczowi 

1.  Zmiana trasy linii autobusowej wymaga dogłębnej analizy. Odpowiedź zostanie udzielona 

radnemu na piśmie. 

2. Dzierżawa nieruchomości na okres powyżej 3 lat,  jest możliwa jedynie za zgodą Rady 

Miejskiej, do trzech lat leży w kompetencji Prezydenta. Przeprowadzona zostanie analiza 

prowadzonych dzierżaw i w okolicznościach kiedy w okresie najbliższych 5 lat na 

wskazanych terenach nie planuje się inwestycji lub zmian, być może będą mogły być 

wydzierżawione na dłużej niż 3 lata.  

 

Józefowi W. Murawko 

Na chwilę obecną, jest przyjęty plan budowy dróg osiedlowych w Suwałkach. 

Wskazana przez radnego ulica jest wpisana  do realizacji po roku 2020. Kosz budowy, to 

około 4,5 mln zł. Połowa tej drogi jest już wybudowana, a co do dalszej części, w tej chwili 

brak jest środków w budżecie.    

 

 

Ad pkt. 28 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Wniosków i oświadczeń radnych nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec poinformował o posiedzeniu Komisji Statutowej po sesji w sali 146 Urzędu 

Miejskiego. 

 

 

Ad pkt. 29  

Zamknięcie obrad. 

Kolejna sesja Rady Miejskiej planowana jest na 22 lutego 2017r.o godzinie 10:00 w sali 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

Przewodniczący zamknął XXIX sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.  

 

                                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                                         Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  
Elżbieta Polańska 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
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